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România va avea un instrument financiar pentru prod uc ţia de 
echipamente destinate independen ţei energetice – Florin Sp ătaru 
România va avea avea în cursul acestui an un instru ment financiar 
care va încuraja produc ţia de echipamente pentru asigurarea 
independen ţei energetice, a afirmat mar ţi Ministrul Economiei, Florin 
Spătaru, în cadrul unui eveniment de specialitate. 

 

„Vom avea în cursul acestui an un instrument financiar care va încuraja 
producţia de echipamente pentru asigurarea independenţei energetice. Şi 
aici vorbim de panouri fotovoltaice, vorbim de pompe de căldură, vorbim de 
toate echipamentele necesare pentru realizarea acestei reţele energetice. 
De asemenea, vorbim de electrificare. În România, suntem în discuţii 
avansate – am şi aprobat un Memorandum săptămâna trecută în Guvern, 
prin care Ministerul Economiei se va ocupa de atragerea investitorilor şi 
dezvoltarea unor lanţuri de producţie pe producţia de baterii şi, de 
asemenea, vorbim de digitalizare şi automatizare, tot ceea ce ţine de 
crearea unor unităţi de producţie, dar şi unor unităţi hub-uri de cercetare, 
dezvoltare, inovare pe zona digitalizării.”, a menţionat Florin Spătaru, la 
Forumul Investitorilor – 2023, organizat de ziarul Bursa, scrie Agerpres . 

Totodată, el a precizat că în perioada următoare se doreşte dezvoltarea 
industrială pe bază de licenţe. Ministrul Economiei a făcut referire la 
asigurarea unui transfer tehnologic prin parteneriate cu companii străine – 
şi asigurarea unor măsuri suport pentru companiile româneşti în 
achiziţionarea acestor licenţe şi dezvoltarea unor unităţi de producţie sub 
licenţe. 



„Împreună cu Ministerul de Finanţe încercăm să găsim soluţii de finanţare, 
soluţii de finanţare care pot veni din granturi, din alocarea fondurilor de 
coeziune 2021-2027 către aceste direcţii strategice”, a mai spus ministrul. 

 


